
 
Verksamhetsberättelse
            för år 2018
                                                   
Vid årets slut var vi totalt 114 medlemmar
inom vår krets, mot 112 vid samma tid 
förra året. 

Styrelsen har fr.o.m. årsmötet
bestått av följande personer:
Eva Svahn - ordförande
Kerstin Sandqvist-Larsson - vice ordförande  
Lars-Göran Nilsson - sekreterare
Jan-Olof Lundström – kassör, postmottagare,
                                    webansvarig                  
Sara Larsson - ledamot
Inger Höglund - ledamot

Styrelsen har haft 9 protokollförda
Styrelsemöten: 15/1, 12/3, (26/3= konst.möte), 
9/4,14/5, 18/6, 24/9, 29/10 och 3/12. 

Årsmöte hölls måndagen den 26 mars i
Kulturverkstaden (Vindelgallerian)
Vice ordförande Kerstin Sandqvist-Larsson
öppnade mötet och hälsade alla välkomna. 
Årsmötet inleddes med en tyst minut till 
minne av Anders Backman.
Krister Jakobsson redovisade valberedningens
förslag på ordförande, ordinarie ledamöter 
och  suppleant, att ingå i styrelsen. 
Eva Svahn föreslogs till ny ordförande.
Som ordinarie styrelseledamöter föreslogs 
Kerstin, Jan-Olof, Lars-Göran och Sara.

Till suppleant föreslogs Britt Andersson
Årsmötet beslutade i enlighet med val-
beredningens förslag.
10 personer deltog vid årsmötet.

Efter årsmötet hölls ett konstituerande 
styrelsemöte där styrelsefunktionerna 
fastställdes i enlighet med årsmötets förslag. 

 Eva Svahn (ordförande)
 Kerstin Sandqvist-Larsson (vice ordf.)
 Lars-Göran Nilsson (sekr.)
 Jan-Olof Lundström (kassör)
 Sara Larsson (ledamot)
 Inger Höglund (ledamot)
 Britt Andersson (suppleant)

Mandatperioden är 2 år för styrelsemedlem.
Ordförande väljs på 1 år.

- Kerstin läste upp kretsens förslag till 
verksamhetsplan.

- Kretsens medlemsutskick innehållande 
vårens och sommarens program för 2018 
fanns att ta del av för alla närvarande.
Programmet mejlas ut till alla medlemmar.

- Årsmötet beslutade vänta med det tilltänkta 
fågelgömslet. 

- Leif informerade om att virke kommer att 
finnas på plats inför arbetsdagen uppe på 
Brattåker den 27/5.



- Workshopen (DIY=Do it yourself) blir den 
28 april.

- Eva informerade om att vi fått en inbjudan 
från umekretsen med tema ”Inför valåret”.

Arrangemang och utflykter

14/2 Klimatresan 
Tom Juslin föreläste och visade bilder från 
sina resor om hur människor, djur och natur i 
Norden påverkas av klimatförändringar.
17 personer lyssnade på Tom Juslins föredrag.

2/4 Ugglelyssning
Under ledning av Henrik Sporrong gav vi oss 
ut i skogarna runt Vindeln, för att om möjligt 
lyssna på ugglor. Det var först när vi kom ut 
till Kulbäckslidens försökspark, som vi kunde
höra 4-5 pärlugglor. I avsaknad av andra 
uggleläten fick vi lyssna på Henriks fina 
imitationer av olika uggleläten.
Vi var 9 personer som deltog.

7-8/4 Lässtämma och styrelseutbildning i 
Skellefteå
Från vår krets deltog Kerstin och Eva.
Frågor om hur vi kan utveckla vårt arbete 
inom kretsarna diskuterades. Tex. Hur kan vi 
nå yngre medlemmar? Igenkännande av 
hemsida och blogg. Naturkontakt-portal.
Eva föreslog att vi i direkt anslutning till 
styrelsemöten skulle ha tematräffar med olika 
innehåll.

14/4 Klädbytardag 1 genomfördes för andra 
gången tillsammans med Folkhögskolan.
Plats: Folkhögskolans hörsal.
Kretsen och Folkhögskolan samarrangerade 
vårens upplaga av klädbytardagen. Sara och 
Kerstin från kretsen och personal från 
Folkhögskolan hjälptes åt att ansvara för   
dagen. 380 plagg bytte ägare. 
Ca 100 personer besökte evenemanget.

Coop sponsrade fikat. NF hade ett Info-bord. 
Galgar och överblivna kläder lämnades till
Tånga, lokalen där vi förvarar överblivna 
kläder.
 
28/4  DIY- Hudvårdskurs
8 personer deltog i Do it yoursef-kursen under
ledning av Sara Larsson.
Dessa hjäptes åt att tillverka egna hudvårds-
produkter som deodoranter, bodybutter,
sockerskrubb m.m.
Från kretsen deltog 4 medlemmar.

29/4  Fågelexkursion
Även i år gjorde vi en utflykt till Umeådeltat.
På väg mot Umeå såg vi tornfalk vid Rödån. 
Väl framme vid Bergön(=umedeltat) iakttog 
vi bl.a. gäss och storskrakar på det istäckta 
deltat. 9 grader varmt.
Vid Degernäs (Limpan) såg vi bl.a. en flock 
med vitkindade gäss. Färden fortsatte mot 
Avan, där vi bl.a. beskådade olika änder, 
havsörn, fiskgjuse och gluttsnäppa.
Resan fortsatte till Brånsjön, där vi iakttog 
många spännande fågelarter som salskrake,  
blå kärrhök, stjärt-bläs- skedänder. 
Vid Östra Spöland räknade vi in ca 280 
tranor.
Vi var 13 personer som deltog.

27/5 Arbetsdag på Brattåker
Under arbetsdagen iordningställdes ett nytt 
brunnslock till kallkällan.Vi påbörjade arbetet
med en ny eldstad. Nya bänkar byggdes.
Från kretsen deltog Eva, Janne, Leif, Kerstin 
och Lars-Göran.

 
15-17/6 Retreat på Brattåker
6 personer deltog i retreaten under ledning av 
Eva och Janne.
De deltagande bjöds på olika former av 
meditation, vila, rekreation och flöjtspel.
Matlagning över öppen eld.
Övernattning skedde ute vid lägerplats med 
uppsatta myggnät. Några övernattade i 
lillstugan.
Kostnad 500 kr/person.



27/6  Fjärilsträff
För att lära sig mer om fjärilar träffades 5 
peroner under ledning av Ulla Jonsson på 
kulurverkstaden. Två veckor tidigare hade 
Ulla bjudit fjärilsintresserade hem till sig,
för att titta på hennes fjärilsfoton. 
6 personer infann sig.
Årets tema i fototävlingen är fjärilar.
Bokpris delas ut.
 

28/7 Ängens dag/Brattåkersslåttern     
(Ett samarr. med Umekretsen)
Den sedvanliga lieslåttern uppe på Brattåker 
lockade i år 9 tappra personer varav några 
från Frankrike och  några från Umeå. Alla 
hjälptes åt att slå gräs på en mindre yta. 
För de större ytorna kom även i år Oskar 
Strömgren med häst och slåttermaskin och 
fullföljde slåttern. Vädret var fint.
Nya fräscha trivselregler önskas få uppsatta. 
Det bjöds på slåtterlunch dvs. filbryta, rökt 
fläsk, bröd och kaffe m.m.

18/8  Nationalälvdagen
Den 7/6 träffade Eva och Kerstin Daniella för 
att diskutera Nationalälvdagen och 
”Tvåälvsleden”.
Kretsen tillfrågades om vi kunde tänka oss att 
ansvara för Nationalälvdagen och ta hand om 
skötseln av vandringsleden ”Tvåälvsleden”.
Kretsen belöt att inte ta på sig uppdraget i år, 
men kanske nästa år. 
Kretsen har lämnat in en skrivelse till 
kommunen med våra visioner om hur vi 
tycker att Nationalälvdagen kan utformas.
Nationalälvdagen avslutades med att kretsen 
ordnade med marschalltändning på broräcket 
över Vindelälven.
Vi hade vädrets makter emot oss i form av 
regn och stark blåst. Våra försök att tända 
marschallerna och att få dem att stå på bro-
räcket lyckades inte så bra trots tappra försök.

Ett 10-tal personer deltog vid marschall-
tändningen 21.45 i skymningen på kvällen.
COOP sponsrade med marschaller.

21/9 Tjäderbergets mångfaldspark
Lars-Göran, som ingår i referensgruppen
besökte även i år SCA:s mångfaldspark-
Tjäderberget. Synpunkter på utförda och
kommande naturvårdsåtgärder diskuterades
under rundvandring i eko-parken. 
Ca 15 personer deltog.

1-7/10 ”Miljövänliga veckan”
Årets tema: ”Återbruk och”Ta vara på det du 
har”. 
Miljövänliga veckan förbereddes med 
tematräffen den 24/9.
Bl.a. deltog Josefine Danielsson (Färg-och 
form– Folkhögskolan) och Veronica Mattsson
(ABF).
Vi affischerade och la ut på facebook för att 
nå ut med vår information. Dessutom sökte vi 
personer som är bra på att fixa och laga saker.
Vilket vi också lyckades med.

6/10 Arbetsdag 2  på Brattåker 
Tillsammans med Carina Holm(Holmen skog)
gjorde vi en rundvandring uppe på Brattåker.
Vi diskuterade olika förslag på lämpliga 
skogsvårds- och miljövårdsåtgärder.
I övrigt arbetade vi med att färdigställa 
eldstaden, tillverka stege, kitta fönster,
göra skyltar m.m.

17/11  Klädbytardag 2
Den populära klädbytardagen från april, 
följdes upp med en ny klädbytardag på 
Vindelns Folkhögskola.
Sara, Inger och Kerstin hjäptes åt med 
planeringen av dagen.
Ett samarrangemang mellan Färg och Form- 
utbildning, NF och ABF.

19/11 Tematräff -Skogen
Henrik Sporrong från Länsstyrelsen berättade
och visade bilder från naturreservat i Väster-
botten med fokus på Vindelns kommun.
I Västerbotten finns 380 naturreservat, varav
30-40 st finns inom Vindelns kommun.
Plats: Kulturverkstaden.
Ett tjugotal personer deltog.



Andra arrangemang

7-8/4 Länsstämma och styrelseutbildning i
Skellefteå
Från kretsen deltog Eva och Kerstin. Frågor 
som dryftades var bl.a: Hur ska vi nå yngre 
medlemmar? Hemsidan/blogg, portal Natur-
kontakt, tematräffar.

Riksstämma
Till Naturskyddsföreningens riksstämma i 
Uppsala den 16-17 juni deltog ingen från
Vindelkretsen.

22/9 Ordförandekonferens
Vid ordförandekonferensen, som hölls på 
Hotell Forsen i Vindeln, deltog från vår krets 
Inger, Sara ,Janne och Leif. Efter lunch åkte 
alla upp till Brattåker, där Inger informerade 
om vår verksamhet.
14 personer från länskretsarna deltog.

17-18/11 Kretskonferens 
Eva deltog vid kretskonferensen i Umeå.
Vår ordförande presenterade Vindelkretsens 
verksamhet med bildspel.

 

Övrigt

Motorbanan
Kretsen har lämnat in en skrivelse(18-06-18) 
till kommunen ang.Swecos utredning av 
tänkbara lokaliseringsalternativ till 
motorbana. Kretsen fortsätter att bevaka 
frågan.

Hemsidan
Eva har träffat verksamhetsutvecklare 
Nathalie Toft för uppdatering och hantering 
av vår hemsida. På vår hemsida finns nu 
länkar kopplade till länsförbundet och NF-riks

Rutiner
Välkomstmejl skickas ut till nya medlemmar.
Protokoll läggs in på länken NF-Vindeln eller 
skickas till Eva.
Eva har utarbetat visioner, mål och 
handlingsplan för kretsen.

Bergtäktstillståd vid Gladaberg
Svarsskrivelse från kretsen har lämnats in.

27-30 jan. Fågelräkning vid fågelbordet.
I årets upplaga av SOF-kampanjen
”Vinterfåglar inpå knuten” inrapporterade 
över 20000 personer spridda över hela landet 
sina iakttagelser.
Som väntat behåller talgoxen även i år sin
ställning, som den vanligaste gästen vid våra 
fågelbord. Tack vare alla rapporter får vi en 
bra bild över de fåglar som tillbringar vintern 
hos oss. 

”Vindelälven-biosfärområde” är fortfarande
ute på remiss.
29-30/9 Eva deltog i biosfärambassadörs-
utbildningen.

Kretsen ställer sig fortsatt positiv till det 
tilltänkta biosfärområdet. 
Beslut tas i juni 2019. Invigning i samband 
med Nationalälvdagen 2019.

  



21/5 Träff med Mattias Haglund 
Eva och Kerstin träffade Mattias Haglund på 
kommunen för att informera sig om aktuella 
miljöfrågor.

Lokal skogskontaktperson för NF-kretsen:
L-G Nilsson mobil 070-2310568

Hemsidor:
Jan-Olof har varit web-ansvarig för vår 
hemsida under året.
Adress: 
www.naturskyddsföreningen.se/vindeln  
Eva och Sara har ansvarat för Facebooksida.

Tipsa valberedningen:
Krister Jakobsson 070-6261380
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